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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

2023-11-29 

Tid:   Onsdagen den 29 november 2023 klockan 08:30 – 11:45 

Paus klockan 09:30-09:38, 09:50-10:10 

Plats: 
 

 Örestensrummet, kommunhuset i Kinna  

Beslutande:  (S) Ulf Dahlberg 

 (S) Pauli Kuitunen tjänstgör för Helen Eriksson 

 (C) Lena Ferm Hansson 

 (M) Tomas Ekberg 

 (SD) Mikael Ljunggren tjänstgör för Glenn Glansin 

   

Övriga deltagare:   Ej tjänstgörande ersättare 

(V) Arthur Thiry 

(C) Stefan Brunander 

(M) Anders Lilliestam 

  

 Tjänstepersoner 

 Sara Klaesson Kommunsekreterare  

 Lillemor Berglund 

Andreasson 

Kommundirektör  §§ 284–290, 

292–295 

 Susanne Åhman Socialchef §§ 284–285 

 Sara Lindwall Vice ordförande 

omsorgsnämnden  

§§ 284–285 

 Anna-Lena Gunnarsson  Ordförande 

socialnämnden  

§§ 284–285 

 Magnus Lilliecrona Vice ordförande 

socialnämnden 

§§ 284–285 

 Totte Staxäng HR-chef §§ 284–285 

 Linda Nihlén  HR-specialist  §§ 284–285 

 Malin Bexell Förvaltningschef 

samhällsbyggnads-

förvaltningen  

§ 286 

 Victoria Bengtsson Samhällsutvecklings-

chef 

§ 286 

 Julia Lindahl Planarkitekt  § 286 

 Charlotta Boström  Planarkitekt  § 286 

 Helen Rosenberg Kommunikationschef §§ 288–289 

 Martin Bertilsson Inköpschef § 290 

 Karin Hydén  Biträdande 

kommundirektör  

§§ 290–292 

 Johan Höglund Ekonom  § 291 
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 Lena Arvidsson Tillförordnad 

ekonomichef 

§ 291 

 Ulf Larsson Digitaliserings och It-

chef 

§ 292 

 Malin Johnsson Ekonom  § 292 

    

    

    

    

Utses att justera: Tomas Ekberg (M) 

Justeringens plats och tid: Kommunstyrelsens förvaltning, 2023-12-06, klockan 08:00 

 

Underskrifter: 

Sekreterare  §§ 284–295 

Sara Klaesson 

Ordförande 

Ulf Dahlberg (S) 

Justerande 

Tomas Ekberg (M) 
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Anslag/Bevis 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag 

Instans 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Sammanträdesdatum 

2023-11-29, §§ 284–295 

Datum för anslags 

uppsättande  
2023-12-06 

Datum för anslags 

nedtagande 
2023-12-28 

Förvaringsplats för protokollet 

Kommunstyrelsens förvaltning  

Underskrift 

 ______________________  

Sara Klaesson 
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Innehållsförteckning   

Fastställande av ärendelistan § 284 

Hur kan vi möta kompetensutmaningen? § 285 

Beslut om remiss för planeringsstrategi § 286 

Riktlinje för Uniform på jobbet-dagen § 287 

Sponsring till föreningar, organisationer och enskilda 

utövare höst 2023 

§ 288 

Svar på medborgarförslag om flagga för Skene § 289 

Svar på Granskning av upphandling och inköp Marks 

kommun 

§ 290 

Nybyggnad av förskola i Sätila - beslut om 

byggstartstillstånd 

§ 291 

Finansieringsmodell IT § 292 

Mångfalds- jämlikhets- och tillgänglighetsstipendiet 2023 § 293 

Kommundirektören informerar § 294 

Cykelgarage vid Kinna resecentrum  § 295 
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§ 284/2023    

Fastställande av ärendelistan 

Arbetsutskottets beslut  

Ärendelistan fastställs med följande ändring: 

Cykelgarage vid Kinna resecentrum tillförs ärendelistan.  

Ledamöternas förslag till beslut 

Lena Ferm Hansson (c) föreslår att följande ärende tillförs ärendelistan: 

Cykelgarage vid Kinna resecentrum 

Beslutsgång  

Ordföranden frågar om arbetsutskottet kan anta Lena Ferm Hanssons (C) förslag, 

och finner att så sker. 

 

_______________ 
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§ 285/2023   Dnr: KS 2023–288 

Hur kan vi möta kompetensutmaningen? 

Arbetsutskottets beslut 

Informationen noteras. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott fattar slutligt beslut.  

Ärendet 

Omsorgsnämnden har ombetts att återkomma till KSAU och informera om 

nämndens arbete med kompetensutmaningen. 

Bakgrund  

Att möta kompetensbristen är den största utmaningen som svensk arbetsmarknad 

står inför. Utmaningen består i att personer i arbetsför ålder kommer att öka 

blygsamt under kommande tioårsperiod samtidigt som andelen 80 år och äldre ökar 

med nästan 50%. Enligt Sveriges kommuner och regioner (SKR) skulle ungefär 

hälften av den ökade sysselsättningen behövas inom välfärden samtidigt som andra 

delar inom arbetsmarknaden också aviserar stora behov. Sammanlagt är behoven 

större än tillgången på arbetskraft. Det innebär i praktiken att ”färre måste räcka 

till fler” och det är den stora utmaningen som hela arbetsmarknaden står inför. 

Äldreomsorgen är särskilt utsatt då behovet av antal anställda bedöms öka med 

drygt 30% fram till 2031.  

Omsorgsnämndens nulägesrapport 

I kommande nämndplan föreslås nämnden anta ett specifikt mål gällande 

kompetensutmaningen samt en strategi för arbetet – Omställningsstrategi – hur 

ska färre räcka till fler.  

Ett arbete pågår med att anpassa organisationen samt att se över vilka 

kompetenser som behövs för att stödja omställningen. 

Kompetensutvecklingsinsatser i form av Bemanningsakademier pågår för samtliga 

chefer, stödfunktioner och fackliga representanter. Denna insats finansieras via 

statsbidrag från Socialstyrelsen - Hållbart arbetsliv. Nästa steg är att informera och 

erbjuda någon form av utbildning till medarbetarna, ta fram en konkret tidsplan 

samt en bemanningshandbok.  Medel har sökts från Västra Götalandsregionen för 

att finansiera delar av det fortsatta arbetet.  

Information har getts på omsorgsnämnd, socialnämnd samt till fackliga 

representanter i CSG och förvaltningarnas FSG-representanter samt HR. 

Förvaltningen har haft en chefsdag där samtliga chefer inklusive stödfunktioner har 

fått information och haft dialog om vilket stöd chefer och medarbetare behöver, 

vilka utmaningar de ser samt framgångsfaktorer.  
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En förstudie pågår om att samordna kommunens timvikariehantering samt 

rekrytering av baspersonal. Utgångspunkten är att socialförvaltningen servar övriga 

nämnder.  

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 13 november 2023.  

Förvaltningens förslag till beslut  

Informationen noteras. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott fattar slutligt beslut.  

Dagens sammanträde 

Socialchef Susanne Åhman redogör för ärendet.  

Ärendet diskuteras.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar arbetsutskottet om informationen kan noteras, och finner att så 

sker. 

Beslut skickas till 

-  

_______________ 
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§ 286/2023   Dnr: KS 2023–151 

Beslut om remiss för planeringsstrategi 

Arbetsutskottets beslut  

Kommunstyrelsens arbetsutskott godkänner remissversion och skickar 

planeringsstrategi Marks kommun mandatperioden 2022–2026 på internremiss till 

alla nämnder, bolag, kommunala råd och ungdomar.  

Ärendet 

Planeringsstrategin är ett verktyg för att skapa en kontinuerlig och mer 

framåtsyftande översiktsplanering. Sedan 2020 är det enligt plan- och bygglagen 

krav på att varje kommun ska ta fram och anta en planeringsstrategi under de två 

första åren efter ordinarie val. Om kommunen inte antar en planeringsstrategi inom 

avsett tidsintervall bedöms översiktsplanen i sin helhet vara inaktuell.  

I planeringsstrategin ska kommunen ta ställning till ändrade förutsättningar som är 

av betydelse för översiktsplanens aktualitet. Till stöd i arbetet med 

planeringsstrategin har kommunen Länsstyrelsens underlag som inkom till 

kommunen 2022-04-27, se underlag till beslut. 

Framtagande av remissversionen har genomförts av Samhällsutvecklingsenheten 

som har tagit stöd hos andra enheter eller förvaltningar i sakfrågor och 

statusbeskrivningar för specifika projekt. Politiska ställningstagande har tagits in 

vid ett workshop tillfälle under 2022 och vid diskussion av andra ärenden under 

politiska sammanträden.   

Nu gällande kommuntäckande översiktsplan antogs i april 2017, till översiktsplanen 

hör i dagsläget åtta fördjupade översiktsplaner och det tematiska tillägget för 

landsbygdsutveckling i strandnära läge (LIS-plan). Efter utgången av 2025 kommer 

översiktsplaner som antagits före den 1 januari 2004 att upphöra att gälla på grund 

av övergångsbestämmelser i ändring i plan- och bygglagen 2020. Detta gäller även 

för ändringar av översiktsplanen för en viss del av kommunens yta som har 

antagits före detta datum. För Marks kommun innebär det att den 

kommunövergripande översiktsplanen från 2017 kommer gälla tillsammans med 

följande översiktsplaner: 

• Fördjupad översiktsplan för Nordvästra Mark (FÖP Nordväst), 2023 

• Tematiskt tillägg till översiktsplanen, landsbygdsutveckling i strandnära läge 

(LIS-plan), 2017 

• Fördjupad översiktsplan (FÖP) Kinna-Skene-Örby 2012 

Planeringsstrategin tar upp förändrade förutsättningar avseende politisk 

viljeinriktning, lagstiftning, nationella och regionala mål, planer och program samt 

nya kommunala styrdokument. 
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Den sammanfattande bedömningen är att den kommunomfattande översiktsplanen 

från 2017 fortsatt är aktuell men med reservation för att finns ett visst behov av 

revideringar och kompletteringar. Den kommunövergripande översiktsplanen har 

inte varit gällande särskilt länge och stora delar av den är ännu inte genomförd. 

Under denna mandatperiod bör fokus, utöver revideringar och kompletteringar, 

fortsatt ligga på genomförande av utpekade åtgärder samt upprättande av nya 

fördjupningar för respektive kommundel.  

Remiss och kommande arbete 

I början av december går förslag till planeringsstrategi ut på remiss internt inom 

organisationen. Remissen skickas till alla nämnder och bolag i syfte att samla in 

synpunkter. Internremiss föreslås pågå två månader, mellan december-februari. 

Därefter revideras dokumentet utifrån eventuella synpunkter och tas sedan upp till 

politiken för antagande i juni 2024. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 21 november 2023.  

Förvaltningens förslag till beslut  

Kommunstyrelsens arbetsutskott godkänner remissversion och skickar 

planeringsstrategi Marks kommun mandatperioden 2022–2026 på internremiss till 

alla nämnder, bolag och kommunala råd.  

Dagens sammanträde 

Planarkitekt Charlotta Boström redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras. 

Ledamöternas förslag till beslut 

Lena Ferm Hansson (C) föreslår följande tillägg: 

Planeringsstrategi Marks kommun mandatperioden 2022–2026 skickas även på 

remiss till ungdomar.  

Beslutsgång 

Beslutsgång 1 

Ordföranden föreslår följande:  

Kommunstyrelsens arbetsutskott godkänner remissversion och skickar 

planeringsstrategi Marks kommun mandatperioden 2022–2026 på internremiss till 

alla nämnder, bolag och kommunala råd.  

Förslaget antas.  

Beslutsgång 2 
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Ordföranden frågar om arbetsutskottet kan anta Lena Ferm Hanssons (C) 

tilläggsförslag, och finner att så sker. 

 

Beslut skickas till 

Alla nämnder, bolag, kommunala råd och ungdomar 

_______________ 
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§ 287/2023   Dnr: KS 2022–496 

Riktlinje för Uniform på jobbet-dagen 

Arbetsutskottets beslut  

Riktlinje för Uniform på jobbet-dagen antas. 

Kommunstyrelsen förklarar kommundirektörens uppdrag avslutat. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut.   

Ärendet 

Kommunstyrelsen gav den 9 maj 2019 § 93 kommundirektören i uppdrag att ta 

fram ett förslag beträffande flaggning på Veterandagen och att bära uniform på 

Uniform på jobbet-dagen. Utifrån det har skydd- och säkerhetsenheten tagit fram 

ett förslag till riktlinje för Marks kommuns medarbetares deltagande i Uniform på 

jobbet-dagen.  

Hemvärnet genomför varje år Uniform på jobbet-dagen. Under dagen bär 

hemvärnssoldater sin hemvärnsuniform på sin ordinarie arbetsplats och får 

möjlighet att sprida kunskap om sitt uppdrag som hemvärnssoldat. Syftet med 

dagen är att synliggöra hemvärnssoldaterna samt att väcka intresse för Hemvärnet. 

Dagen infaller årligen onsdagen vecka 16. Enskild hemvärnssoldats deltagande 

bygger både på frivilligt åtagande och på tillstånd från sin arbetsgivare. 

Det framtagna förslaget på riktlinje medför att Marks kommun tydligt tar ställning 

för medarbetares deltagande i Uniform på jobbet-dagen. Marks kommun har 

medarbetare som är engagerade i Hemvärnet och som önskar att delta, men för 

närvarande har kommunen inte en tydlig inriktning i frågan. Riktlinjen syftar till att 

tydliggöra kommunens ställningstagande och vara ett stöd för chefer och 

medarbetare. 

Frågan om flaggning på veterandagen den 29 maj, hanteras inom ramen för 

revidering av kommunens riktlinjer för flaggning. Till dess finns möjlighet för 

kommunstyrelsens ordförande eller kommundirektören att besluta om flaggning 

den dagen. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 6 november 2023.  

Förvaltningens förslag till beslut  

Riktlinje för Uniform på jobbet-dagen antas. 

Kommunstyrelsen förklarar kommundirektörens uppdrag avslutat. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 
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Beslutsgång 

Ordföranden föreslår följande: 

Riktlinje för Uniform på jobbet-dagen antas. 

Kommunstyrelsen förklarar kommundirektörens uppdrag avslutat. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Förslaget antas.  

Beslut skickas slutligt till 

-  

_______________ 
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§ 288/2023   Dnr: KS 2023–572 

Sponsring till föreningar, organisationer och enskilda utövare 

höst 2023 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen  

Kommunstyrelsen avslår sponsringsansökan om 10 000 kronor från Västra 

Together FC. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Ärendet 

Med sponsring avses ett ömsesidigt utbyte mellan två och flera parter. För att den 

ska vara tillåten för kommunen måste insatsen och motprestationen/förväntat 

resultatet stå i rimlig proportion till varandra. Sponsring skiljer sig på så sätt från 

bidrag, gåvor och donationer.  

Kommunal sponsring är en form av marknadsföring som innebär att kommunen ger 

stöd till en aktivitet som bedrivs av en annan aktör än kommunen. I utbyte får 

kommunen en motprestation, till exempel möjlighet att göra reklam eller PR i 

någon form, i samband med den sponsrade aktiviteten. Kommunens vinst med 

sponsringen är att vinna marknadsmässig nytta och stärka varumärket Mark genom 

att kopplas samman med ett visst projekt eller aktivitet. Varje sponsringsförfrågan 

ska bedömas utifrån uppskattat värde för kommunen utifrån angivet syfte.  

Det finns två ansökningsperioder för sponsring per år – en på våren och en på 

hösten – med en budget om totalt 300 000 kronor för Marks kommun att tillgå. 

Sedan Marks kommun förtydligat och förenklat sponsringsförförandet under slutet 

av 2022, har fler sponsringsansökningar inkommit i år än vanligt. Under våren 

2023 inkom fem ansökningar, och vid höstens ansökningsperiod inkom en ansökan 

– vilket totalt sett är många fler än tidigare år. Av vårens sponsringsansökningar 

beviljades fyra ansökningar till en kostnad av totalt 252 000 kronor. Då Marks 

kommun redan hade tilldelat Marks basket 150 000 kronor av årets budget vid en 

tidigare ansökan från 2022, fanns det enbart 150 000 kronor kvar av budgeten vid 

årets första ansökningsperiod. Dessa 150 000 kronor gick även de till Marks basket 

och deras sponsringsansökan för år 2023. Övriga beviljade sponsringsansökningar 

betalades därför från kommunens reserv. Med det sagt har vi 0 kronor kvar av 

budgeten för 2023 att tilldela den enda sponsringsansökan som inkommit vid årets 

andra, och sista, ansökningsperiod.  

Hur Västra Together FC tänkt använda sitt önskade medel om 10 000 kronor 

framgår inte tydligt i ansökan, men orsaken till behovet av pengarna anses vara 

den kraftiga och snabba tillväxten. Då sponsringsbelopp inte är avsett för att 

bedriva en förening, utan för att stärka varumärket Mark genom särskild aktivitet 

eller projekt, anser förvaltningen att ansökan inte uppfyller kriterierna för 
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sponsring. Förvaltningen föreslår därmed att avslå sponsringsansökan och 

uppmuntrar Västra Together FC att ansöka om föreningsbidrag i stället. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 8 november 2023.  

Förvaltningens förslag till beslut  

Kommunstyrelsen avslår sponsringsansökan om 10 000 kronor från Västra 

Together FC. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Kommunikationschef Helen Rosenberg redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras.  

Beslutsgång 

Ordföranden föreslår följande. 

Kommunstyrelsen avslår sponsringsansökan om 10 000 kronor från Västra 

Together FC. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Förslaget antas.  

Beslut skickas till 

Västra Together FC:s inkorg, vtfc.kontakt@gmail.com  

_______________ 

 

  

mailto:vtfc.kontakt@gmail.com


Sida 15(28) 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

2023-11-29   

  

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

§ 289/2023   Dnr: KS 2023–95 

Svar på medborgarförslag om flagga för Skene 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen  

Marks kommuns vision är att alla invånarna i Mark, oavsett vilken ort man bor i, 

ska se varandra som värdefulla enheter av en gemensam helhet. Att skapa en 

separat flagga för en specifik ort är inte det som bäst representerar hela Mark som 

en helhet. I den grafiska profilen för platsvarumärket Mark står det beskrivet hur vi 

bäst profilerar Mark. Medborgarförslaget är därmed besvarat. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Ärendet 

Den 28 december föreslår förslagsställaren i ett medborgarförslag att Skene ska få 

en egen flagga. Förslagsställaren redovisar noggrant en mycket kreativ och 

genomtänkt idé på flaggans utformning och bifogar en bild som visualiserar idén. I 

flaggan finns bland annat element som ska symbolisera Viskan och historiska 

händelser i Skene. Delar av flaggans färgsättning stämmer överens med Marks 

kommuns grafiska profil. Förvaltningen saknar dock information om när flaggan ska 

användas och var den ska hissas någonstans.  

Förslagsställaren visar ett tydligt och uppskattat engagemang för sin ort. Med 

anledning av att det i Marks kommuns vision står beskrivet att hela Mark, och alla 

dess invånare, ska ses som en gemensam helhet med stark gemenskap föreslår 

dock förvaltningen att medborgarförslaget besvaras. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 8 november 2023.  

Förvaltningens förslag till beslut  

Marks kommuns vision är att alla invånarna i Mark, oavsett vilken ort man bor i, 

ska se varandra som värdefulla enheter av en gemensam helhet. Att skapa en 

separat flagga för en specifik ort är inte det som bäst representerar hela Mark som 

en helhet. I den grafiska profilen för platsvarumärket Mark står det beskrivet hur vi 

bäst profilerar Mark. Medborgarförslaget är därmed besvarat. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Kommunikationschef Helen Rosenberg redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras.  

 



Sida 16(28) 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

2023-11-29   

  

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 

Ordföranden föreslår följande:  

Marks kommuns vision är att alla invånarna i Mark, oavsett vilken ort man bor i, 

ska se varandra som värdefulla enheter av en gemensam helhet. Att skapa en 

separat flagga för en specifik ort är inte det som bäst representerar hela Mark som 

en helhet. I den grafiska profilen för platsvarumärket Mark står det beskrivet hur vi 

bäst profilerar Mark. Medborgarförslaget är därmed besvarat. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Förslaget antas.  

Beslut skickas slutligt till 

Förslagsställaren  

_______________ 
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§ 290/2023   Dnr: KS 2023–371 

Svar på Granskning av upphandling och inköp Marks kommun 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen  

Kommunstyrelsen noterar förvaltningens förslag till svar på Granskning av 

upphandling och inköp Marks kommun och översänder det till kommunrevisionen.  

Ärendet 

PwC har på uppdrag av kommunrevisionen genomfört en granskning av 

upphandling och inköp Marks kommun. Granskningens syfte var att bedöma om 

kommunstyrelsen har säkerställt en ändamålsenlig inköps- och 

upphandlingsverksamhet. Utifrån genomförd granskning är den samlade bedömning 

att kommunstyrelsen inte helt säkerställer en ändamålsenlig inköps- och 

upphandlingsverksamhet. Kommunrevisionen önskar svar från kommunstyrelsen på 

granskningen senast 3 november 2023. Kommunstyrelsens presidium och 

kommundirektören har ej fått möjlighet att vara delaktiga i granskningen och dialog 

har förts med revisionen om behovet av deltagande i kommande revisioner inom 

kommunstyrelsens ansvarsområde. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 14 november 2023.  

Förvaltningens förslag till beslut  

Kommunstyrelsen antar förvaltningens förslag till svar på Granskning av 

upphandling och inköp Marks kommun som sitt eget och översänder det till 

kommunrevisionen.  

Dagens sammanträde 

Inköpschef Martin Bertilsson redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras.  

Ledamöternas förslag till beslut 

Tomas Ekberg (M) föreslår följande: 

Kommunstyrelsen noterar förvaltningens förslag till svar på Granskning av 

upphandling och inköp Marks kommun och översänder det till kommunrevisionen.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om arbetsutskottet kan anta Tomas Ekberg (M) förslag, och 

finner att så sker.   
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Beslut skickas slutligt till 

Kommunrevisionen  

_______________ 
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§ 291/2023   Dnr: KS 2021–369 

Nybyggnad av förskola i Sätila - beslut om byggstartstillstånd 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen  

Teknik- och servicenämnden ges tillstånd om byggstart för en förskola i Sätila. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut.  

Ärendet 

På uppdrag av kommunstyrelsen har teknik- och serviceförvaltningen projekterat 

en ny förskola i Sätila. Det är en nybyggnation som ersätter förskolan på 

Lisakullavägen. Den nya förskolan rymmer 6 avdelningar. 

En förutsättning för byggnationen har varit att lösa parkering. Det finns en 

överenskommelse om att förlägga anslutning och parkering vid Kyrkan, och att 

Kyrkan får nyttja ytan där befintlig anslutningsväg ligger. 

Rivning av befintlig förskola kan påbörjas i januari 2024. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 14 november 2023.  

Förvaltningens förslag till beslut  

Teknik- och servicenämnden ges tillstånd om byggstart för en förskola i Sätila. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut.  

Dagens sammanträde 

Ekonom Johan Höglund redogör för ärendet.  

Ärendet diskuteras.  

Ledamöternas förslag till beslut 

Lena Ferm Hansson (C) föreslår följande: 

Teknik- och servicenämnden ges tillstånd om byggstart för en förskola i Sätila. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om arbetsutskottet kan anta Lena Ferm Hanssons (C) förslag, 

och finner att så sker. 
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Beslut skickas slutligt till 

Barn- och utbildningsförvaltningen 

Teknik- och serviceförvaltningen  

_______________ 
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§ 292/2023   Dnr: KS 2023–363 

Finansieringsmodell digitaliserings- och IT-tjänster 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen  

Ny finansieringsmodell av digitaliserings- och IT-tjänster införs i tre steg där utökad 

IT införs omgående i steg 1 medan delar i bastjänst IT införs från 2025-01-01 i steg 

2. 

Den praktiska hanteringen av steg 2 görs i budgetprocessen för 2025–2028. 

I steg 3 skall förslag för debitering av nätverk och datacenter tas fram vilket 

kommer att göras under 2024 i dialog med verksamheterna och med planerat 

införande 2026. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Ärendet 

Före 2016 finansierades kommunens IT-verksamhet genom att nämnderna 

debiterades för sin andel av kostnaderna. 2016 ändrades modellen och IT-

verksamheten ramfinansierades hos kommunstyrelsen. Under perioden som IT-

verksamheten har ramfinansierats har utvecklingen och verksamheternas behov av 

IT och digitalisering ökat kraftigt. 

Eftersom det finns en obalans i resursfördelningen och för att få en tydligare 

styrning och inriktning när det gäller IT och digitalisering fick kommundirektören i 

uppdrag från kommunstyrelsen att ta fram förslag på en ny finansieringsmodell för 

digitaliserings- och IT-tjänster. Genom en ny modell och en bättre dialog mellan 

beställande verksamhet och utförare (digitaliserings- och IT-enheten) är målet att 

uppnå en helhetssyn och långsiktighet, få bättre kontroll över resurser och 

kostnader och ett bättre användande av kommunens totala resurser.  

Sedan övergången till ramfinansiering av IT-verksamheten har kontrollen på vilken 

utrustning som finns och var den nyttjas försämrats. Sannolikt finns det mycket 

utrusning som ligger ute i verksamheterna som ingen har kontroll över vilket 

innebär onödiga kostnader. Som ett led i att avhjälpa detta, få bättre kontroll på 

vår utrusning och nyttja våra resurser på ett effektivare sätt har digitaliserings- och 

IT-enheten upphandlat ett nytt ärendehanteringssystem som både ska möjliggöra 

kontroll över utrustningen och även kunna användas vid debitering ut till 

verksamheterna. Arbetet har påbörjats men det är omfattande eftersom det kräver 

mycket kvalitetssäkring av den information som behövs för modellen.  

Utgångspunkten i den nya finansieringsmodellen är att tjänster som tillhandahålls 

av digitaliserings- och IT-enheten endast ska kunna beställas från enheten. 

Verksamheterna ska inte ha någon egen extern upphandling men givetvis ha 

inflytande över utbudet av digitaliserings- och IT-tjänster. Modellen ska vara enkel 
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och i hög utsträckning vara stabil över tid. Debitering till verksamheterna görs 

utifrån ett faktiskt innehav av utrustning ett specifikt datum eventuellt justerat 

utifrån en prognos av nyttjandet efter dialog.  

Modellen 

I modellen delas digitaliserings- och IT-enhetens tillhandahållna tjänster upp i IT-

bastjänst och Utökad IT. IT-bastjänst ska uppfylla de flesta behov som en 

användare har.  

I bastjänst ingår: 

- Klienter (arbetsplatsutrustning): Inköp, installation och support av dator, mobila 

enheter, skärm, skrivare och tillbehör.  

- Användartjänst: användarkonto inkluderat utskriftsmöjlighet och support. 

- Infrastrukturtjänst: nätverk och datacenter. 

Systemförvaltande och utvecklande åtgärder inom bastjänst IT. 

I utökad IT ingår: 

kundspecifik IT som: 

- klienter (arbetsplatsutrustning) och IT-tjänster utöver bastjänst, 

- insatser inom utveckling och integration. 

- medverkan i uppdrag/projekt/projektledning av utveckling som inte avser IT-

infrastruktur. 

Finansiering 

Modellen bygger på att tjänster debiteras ut till verksamheterna efter olika 

fördelningsnycklar beroende på vilken tjänst det gäller.  

 

- Klienter (arbetsplatsutrustning) debiteras till verksamheterna utifrån en kostnad 

per enhet periodiserad över den beräknade livslängden samt kostnad för support av 

hårdvaran. Hårdvaran köps in och ägs av digitalisering- och IT-enheten.  

- Kostnader för användartjänst debiteras ut till verksamheterna utifrån antal 

användarkonton. Den beräknade årskostnaden för användarkonto periodiseras ut 

till verksamheterna över året och fördelningsgrund är antalet användarkonton i 

verksamheten.  

  

- Debitering för nätverk och datacenter – förslag för debitering av nätverk och 

datacenter tas fram under 2024 i dialog med verksamheterna och med planerat 

införande 2026. 

Utökad IT debiteras efter faktiska kostnader och/eller timarvode. 

Ekonomiska förutsättningar 
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Digitaliserings- och IT-verksamhetens budget har de senaste åren inte speglat de 

behov som kärnverksamheterna har haft av digitaliserings- och IT-tjänster på 

grund av volymökningar och generella kostnadsökningar. För att klara uppdragen 

behöver enheten även se över organisationen och troligtvis förstärkas 

personalmässigt. Kostnaderna för digitaliserings- och IT-verksamheten på 

kommunstyrelsen beräknas 2023 till ca 60 mnkr.  

Införande av modellen 

Modellen införs i tre steg och i steg 1 införs debitering av faktiska kostnader för 

tjänster som ingår i utökad IT. Ramjustering är inte aktuell för dessa kostnader då 

det i dagsläget inte erbjuds utökad IT i någon större omfattning. 

I steg 2 debiteras kostnader för klienter (arbetsplatsutrustning) och användartjänst 

ut till nämnderna. Den praktiska hanteringen av steg 2 görs i budgetprocessen för 

2025–2028. Ramjustering från kommunstyrelsens budget är inte aktuell för dessa 

kostnader.  

I steg 3 skall under 2024 omfattningen av verksamheternas behov av nätverk och 

datacenter tas fram i dialog med verksamheterna. Införandet planeras till 2026 och 

finansiering av detta steg utreds parallellt.   

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 14 november 2023.  

Förvaltningens förslag till beslut  

Ny finansieringsmodell av digitaliserings- och IT-tjänster införs i tre steg där utökad 

IT införs omgående i steg 1 medan delar i bastjänst IT införs från 2025-01-01 i steg 

2. 

Den praktiska hanteringen av steg 2 görs i budgetprocessen för 2025–2028. 

I steg 3 skall förslag för debitering av nätverk och datacenter tas fram vilket 

kommer att göras under 2024 i dialog med verksamheterna och med planerat 

införande 2026. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Digitaliserings och It-chef Ulf Larsson redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras.  
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Beslutsgång 

Ordföranden föreslår följande: 

Ny finansieringsmodell av digitaliserings- och IT-tjänster införs i tre steg där utökad 

IT införs omgående i steg 1 medan delar i bastjänst IT införs från 2025-01-01 i steg 

2. 

Den praktiska hanteringen av steg 2 görs i budgetprocessen för 2025–2028. 

I steg 3 skall förslag för debitering av nätverk och datacenter tas fram vilket 

kommer att göras under 2024 i dialog med verksamheterna och med planerat 

införande 2026. 

Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut. 

Förslaget antas.  

Beslut skickas slutligt till 

Samtliga nämnder  

_______________ 
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§ 293/2023   Dnr: KS 2023–281 

Mångfalds- jämlikhets- och tillgänglighetsstipendiet 2023 

Arbetsutskottets beslut  

Jenny Palm utses till 2023 års stipendiat av mångfalds- jämlikhets- och 

tillgänglighetsstipendiet. Motiveringen är att hennes engagemang i arbetet med 

FUB Marks aktivitetskommitté bidrar till ett jämlikt och integrerat samhälle där alla 

är unika och lika värda.  

Stipendiebeloppet på 10 000 kronor belastar kommunfullmäktiges budget.  

Ärendet 

Kommunfullmäktige har den 18 juni 2014, § 70, beslutat att inrätta ett pris/ 

stipendium som årligen delas ut till skolor, elever, föreningar, organisationer eller 

enskilda personer som utmärker sig i sitt arbete att motverka rasism, främlingskap 

eller diskriminering i alla former.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott utgör jury och utser stipendiat som tilldelas       

10 000 kronor.  

Stipendiet offentliggörs och delas ut i samband med kommunfullmäktiges 

sammanträde i december. 

Ärendets behandling 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har fått information i ärendet den 15 november 

2023, § 276/2023. 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, den 1 november 2023. 

Förvaltningens förslag till beslut  

Kommunstyrelsens arbetsutskott utser 2023 års stipendiat.  

Stipendiebeloppet på 10 000 kronor belastar kommunfullmäktiges budget.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 

Kommunsekreterare Sara Klaesson redogör för ärendet. 

Ärendet diskuteras.  
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Beslutsgång 

Ordföranden föreslår följande:  

Jenny Palm utses till 2023 års stipendiat av mångfalds- jämlikhets- och 

tillgänglighetsstipendiet. Motiveringen är att hennes engagemang i arbetet med 

FUB Marks aktivitetskommitté bidrar till ett jämlikt och integrerat samhälle där alla 

är unika och lika värda.  

Stipendiebeloppet på 10 000 kronor belastar kommunfullmäktiges budget.  

Förslaget antas.  

Beslut skickas till 

-  

_______________ 
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§ 294/2023   Dnr: KS 2023–139 

Kommundirektören informerar 

Arbetsutskottets beslut  

Informationen noteras.  

Dagens sammanträde  

Kommundirektör Lillemor Berglund Andreasson informerar om följande: 

På uppdrag av kommundirektör har det genomförts en förstudie gällande 

kommungemensam bemanningsenhet och eventuell rekryteringsenhet.  

Koncernövergripande förbättrings/utvecklingsgrupper startar i december 2023. 

Grupperna har som första uppdrag att skapa underlag till budgetberedningen.  

En av de politiska inriktningarna i kommunbudget 2024–2027 är ”Kommunstyrelsen 

ska förstärka uppdraget som verksamhetsstöd för nämnder och bolagsstyrelser 

genom att vi tillför pengar till Digitalisering- och IT-funktionen och ger ett uppdrag 

att erbjuda lösningar för alla som effektiviserar vår organisation”. 

Den 10 november 2023 deltog kommunalråd Ulf Dahlberg och kommundirektör 

Lillemor Berglund Andreasson på FOKUS Boråsregionen med temat digitalisering. 

Fokus var att få ökad kunskap om och diskutera AI, vikten av mångfald inom tech 

och digitaliseringens roll för att möte kompetensförsörjningen. Vid mötet bjöd 

Högskolan i Borås in kommunerna att delta i projektet TECH-arena. Projektet 

TECH-arena är beslutat av rektorn för Högskolan i Borås och det är Gustaf Juell-

Skielse som är projektledare. Kommunstyrelsens förvaltning och koncernledningen 

ska den 19 december 2023 ha ett gemensamt möte tillsammans med Högskolan i 

Borås gällande projektet TECH-arena.   

Beslut skickas till 

-  

_______________ 
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§ 295/2023    

Cykelgarage vid Kinna resecentrum 

Arbetsutskottets beslut  

Kommundirektören får i uppdrag att återkomma till kommunstyrelsens 

arbetsutskott med information om när det planeras för att kunna använda 

cykelgaraget vid Kinna resecentrum.  

Dagens sammanträde  

Lena Ferm Hansson (C) informerar om att cykelgaraget vid Kinna resecentrum är i 

dagsläget låst och kan därmed inte användas för att parkera cyklar.  

Ledamöternas förslag till beslut 

Lena ferm Hansson (C) föreslår följande: 

Kommundirektören får i uppdrag att återkomma till kommunstyrelsens 

arbetsutskott med information om när det planeras för att kunna använda 

cykelgaraget vid Kinna resecentrum.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om arbetsutskottet kan anta Lena Ferm Hanssons (C) förslag, 

och finner att så sker. 

 

Beslut skickas till 

-  

_______________ 

 


